

Skolebestyrelsesmøde

Mødedato	21.10.2025
Tidspunkt	kl. 17-20
Forældrerepræsentanter	Simon Andersen, Mads Lund Andersen, Tine Vangsgaard Østby, Sonja Marie Overgaard, Annette Støvring, Merete Jagd Esmarch, Helle Stoltze
Personalerepræsentanter	Kirsten Laborn, Josephine Thagaard Mortensen
Elevrådsrepræsentanter	Aksel Vestersager-Knudsen, Oliver Hinge
Ledelsesrepræsentanter	Lars Kirk, Per Keis Brunse-Ottosen
Sekretær	Lone Skovborg
Afbud fra:	Merete, Annette, Simon, Josefine, Oliver

Dagsorden / referat

(O = orientering, D = drøftelse, B = beslutning/udtalelse)

Emne	Bemærkninger	
1. Elevrådet (D)	Deltagelse i Stort Dialogforum d. 3. november kl. 18.30-21.15 på Fårvang Skole. Giv besked til Lars senest den 27/10 i forhold til om 1 eller 2 repræsentanter kan deltage Stort Dialogforum den 3. november. Elevrådet har evalueret den workshop de havde med Danske Skoleelever. Det var en fin dag. Elevrådet har drøftet hvorvidt der også kan lavet MOT-aktiviteter med nogle af de yngre klasser. En opmærksomhed på, at der er et utæt tag over cykelskurene. Det får vi fluks kigget på. Elevrådet har drøftet forskellige ønsker fra årgangene. De spænder vidt fra flere trampoliner, længere luftere og mobilerne tilbage. Sidstnævnte talte vi lidt om og det er ikke et ønske vi kan og vil opfylde. Vi har rigtig god erfaring med at være mobilfri skole – men også i, at anvende mobilerne i undervisningen, når det giver mening. Ydermere er kommende lovgivning på vej, der angiver et generelt forbud.	17.00-17.15
2. Skolefoto (D)	Forslag om skolefoto på alle årgange. Elevrådets indspark hertil er, at det bliver tilbudt hvert år. Fra forældreside tilkendegives at Vision foto er alt, alt for dyrt. Dertil er kvaliteten heller ikke så god, som den tidligere har været. Vi undersøger nogle af de andre firmaer. Der er så mange forskellige fotofirmaer, som hellere end gerne byder ind på opgaven, så det må være muligt at finde et firma, der har en bedre pris, men som også kan levere det materiale vi har brug for i ft. Billeder på Aula, personalefoto m.v. Vi beslutter, at der tilbydes fotografering på alle årgange, hvert skoleår.	17.15-17.25
3. Opslag på Aula (B)	Forskellige foreninger ønsker jævnligt at vi bruger Aula til at formidle diverse fritidstilbud til skolens forældre. Hvordan forholder bestyrelsen sig til dette ønske? Skolebestyrelsen oplever ikke, at der er et problem med for mange irrelevante opslag.	17.25-17.40

	Vi holder fast i, at Aula er til skolerelateret kommunikation og vi derfor siger nej til opslag fra diverse foreninger.	
4. Spisning		17.40-17.50
5. Antimobbestrategi (O)	Orientering fra det nedsatte udvalg. Mads, Simon og Lars mødtes i uge 41, hvor de indledte drøftelsen af, hvordan en ny Antimobbestrategi skal udformes, og hvordan den bedst understøtter personalet i arbejdet. Næste skridt i arbejdsgruppen er en udformning af antimobbestrategien, som herefter kommer til drøftelse i Skolebestyrelsen og rundt i skolens afdelinger, inden næste step.	17.50-18.10
6. Revidering af princip for skole-hjem samarbejdet (D/B)	Sidste nye udkast fremsendes inden mødet. Der indarbejdes en lille ændring i afsnittet om elevens deltagelse. Princippet godkendes herefter.	18.10-18.40
7. Bestyrelsens deltagelse i skoleudviklings-samtalen (B)	Ønsker bestyrelsen at deltage i den årlige skoleudviklingssamtale med forvaltningen? Næste gang er d. 4. marts. Annette deltager i skoleudviklingssamtalen.	18.40-18.50
8. Meddelelser (O)	• Afdelinger: Vi har lige afviklet emneuge 41. Det lyder til fra alle kanter, at det har været en god emneuge. Vi sænkede barren en lille smule i år, bl.a. på krea-værkstedet og så lukrerer vi nok på, at eleverne har prøvet dette koncept flere gange, så der har været stor tryghed i dagene. Mere ro og mere overskud, så alt i alt en rigtig god uge. Vi vil også gerne tilføje fra ledelsen, at vi oplevede en uge med en virkelig god stemning. Det var en fornøjelse at se, hvordan store og små arbejdede sammen på værkstederne og generelt blev vi bare mødt med smil fra øre til øre :-) Indskolingen arbejder stadig lidt med at vænne sig til de nye ringetider, men det går. På mellemtrinnet er tilbagemeldingen at det går fint – Udskolingen nævner at vi lige nu har sådan en periode, hvor vi skal diskutere at det ikke er okay at komme tilbage med fx en hel roulade, en stor chips pose eller 1,5 liter sodavand. Det skal måske lige nævnes hvert år - nogle gange, for lige at minde om..... Vi vil gerne, at det er en tillidssag når de store elever må gå i byen i pausen. Det er i fuld overensstemmelse med forældrene, at elever i 8. og 9. årgang må forlade skolen (på gå-ben) i pausen. Vi er alle enige om, at samtalen elever og personale imellem fortsat er vurderet at være den bedste form frem for at indføre regelsæt/princip. Skolebestyrelsen har fuld tillid til, at personalet tager disse gode opbyggelige samtaler med eleverne om, hvad der er godt at gøre og hvad ikke.	18.50-19.10

	• Skoleledelsen: ◦ Orientering om budgetforliget for 2026 Et enigt Byråd har vedtaget Silkeborg Kommunes budget for 2025 og overslagsårene 2026- 2028. Der er givet 12 mio. kr. til folkeskolerne, beskrevet som et varigt løft, men reelt hvor meget vi kommer til at mærke dette, er vi lidt i tvivl om, også set i lyset af, at det tilfældigvis var 12 mio. kr., der manglede for at få enderne til at nå sammen i budgetoplægget. Der er tale om øgede udgifter til specialområdet pga. flere segregerede elever. Der arbejdes fortsat med indsatsområdet at flere elever skal gå i skole i deres eget lokalområde. De statslige midler til fornyelse af faglokaler er i Silkeborg Kommune brugt til de nybyggede skoler..... Vi har problemer med både multibane og bålhytte. Græstæppet på multibanen er slidt ned – og er i øvrigt ikke blevet ordentligt vedligeholdt. Ejendomsafdelingen mener ikke at have råd til at hjælpe os med udbedring af kunstgræstæppet. Bålhytten er dømt til nedrivning og på samme vis – Ejendomsafdelingen som har udearealer, legepladser m.v. under deres resort, kan rive bålhytten ned men ikke hjælpe med genanskaffelse!! Vi aftaler, at vi på næste møde drøfter mulighederne for at søge forskellige fonde. Vi har haft en god kontakt til Ans IF, som gerne vil være behjælpelige, fx med en kontakt til Pramdragerudvalget om mulig støtte til projekter. Måske også Lokaludvalget kan være behjælpelige? • Bestyrelsen: Godt valgmøde forud for kommunalvalget. Stort fremmøde ca. 100 var mødt.	
9. Evt.	Evt. foredrag til Skolebestyrelsesvalgmødet – Storm Stensgaard, kunsten at brokke sig! Det er et meget humoristisk foredrag. I forhold til ringetiderne et lille spørgsmål omkring den sidste halve time for Indskolingen. Det kan opleves som lidt besværligt, at man har en pause, og så skal samles ind igen inden fri / tid til SFO. De sidste 5-10 minutters samling i klassen er et forsøg på at skabe ro og samling, så ingen bliver sendt videre eller hjem med en igangværende konflikt. Vi indsamler fortsat erfaring og tager drøftelsen af hvordan det skal indrettes igen til planlægningen af næste skoleår.	19.10-19.15
10. Kommende møder	Folkeskolens kvalitetsprogram – de punkter, som har ændret sig for os som bestyrelse. Annette er forhindret til mødet i november. Evt. mulighed for at søge fonde.	

	Skolens ordensregler – til engang i foråret.	
11. Lukket punkt		19.15- 19.30

Kommende møder:

26-11 kl. 17-20 i Nørskovlund

Trivselsundersøgelsen 2024-25: Tilbage melding fra drøftelser med de enkelte teams ifm. teamudviklingssamtaler

19-01 kl. 17-19.30

24-02 kl. 17-20

Nedsættelse af valgbestyrelse ift. skolebestyrelsesvalg 2026

15-04 kl. 17-19.30

27-05 kl. 17-20

15-06 kl. 17-20

Inkl. konstituering af nyvalgt skolebestyrelse